

Referat

Konstituerende Lokalmøde 20. Februar 2024 kl. 19.00 i Tiendeladen

Kage v. Dan Sharpe

Afbud: Tomas Lerche-Vestergaard

Referent: Dan Sharpe

Ordstyrer Christina

1. Konstituering af Lokalråd

Første punkt på dagsordenen, var at Lokalrådet skulle konstituere sig, og blev som følger:

Formand	Dan Sharpe
Næstformand	Marlene Eriksen
Kasserer	Flemming Eckholdt
Sekretær	Dan Sharpe
Aktiviteter	Christina Bonita Oliviera
Medlem	Jens Hansen
Medlem	Anders Piil
Medlem	Tomas Lerche-Vestergaard
Medlem	Ulf Rørbæk Pedersen
Suppleant	Ulf Damgaard Nielsen
Suppleant	Marianne Piil
Suppleant	Pernille Øhlers
Suppleant	Betinna Pliniusen

2. Nye punkter til dagsorden

Jens har fået et forslag fra en Borger, omkring at vi kunne etablere et Fundraiser udvalg. Dette tages under Eventuelt.

Betinna spurgte om vi ikke lige skulle tage en runde, hvor vi hver især kort præsenterede os, og med hvad vi hver især typisk står for og hvad vi kan byde ind med, så det gjorde vi.

3. Godkendelse af dagsorden

Den er godkendt

4. Godkendelse af referat, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter fremsendelse, og liggens herefter op på www.vigersted.net

5. Næste møde

Er den 9/4-2024 Pernille tager kage med.

6. Orienteringspunkter

- . Evaluering fra Fastelavnsudvalget v. Dan
Fastelavn gik rigtig godt, hvor der var rigtig mange der deltog.
- a. Status for pris på nyt bogskab udført af FGU v. Ulf Rørbæk
FGU vil meget gerne være behjælpelig med at bygge et nyt bogskab. FGU fremsender et budget på matr. som vi kan gå videre med i forhold til ansøgning.
- . Hundeområde - Aftale om Græsslåning v. Tomas
Afventer Tomas.
- a. Hundeområde – Indhegning
Flere har været omkring og lede efter stedet, hvor der skulle være hul i indhegningen, men kan ikke finde det. Der er en god chance for at en eller anden, har været forbi og reparere det.
- b. Status på lokale indkøbsmuligheder v. Ulf Damgaard
Ulf D har undersøgt det nærmere, og normalt er det virksomheder som Dagrofa, der håndterer dette.
Som udgangspunkt koster en sådan anordning 1.100.000,- + en grund, og det vurderes til slet ikke at være rentabelt.
Christina kom med en ide, om at man måske kunne skabe et samarbejde mellem forskellige gård-butikker, måske kombinere det med at folk har forudbestilt.

7. Aktivitetsudvalget

- a. MGP fest (Storskærmsvisning) v. Christina.
Lige nu er der 80 tilmeldte, hvoraf 56 er børn.
Lokalrådet kommer til at stå for salg af øl og vand, og sælger så det overskydende til Forsamlingshuset. Alkohol er naturligvis kun til de voksne.
- b. Kommende begivenheder?
Christina og hendes mand går og overvejer at etablere workshops, hvor hendes mand kan hjælpe forældre med, hvordan man bedre kan styre og begrænse, hvad ens børn har adgang til, og følge lidt med i, hvad børnene søger efter på nettet.

Christina arbejder også med etableringen af flere andre aktiviteter.
Pernille meldte sig også på, hvor hun også meget gerne vil hjælpe med de forskellige aktiviteter.

8. Bymidten:

- a. Planlægningsudvalg for ny beplantning. Hvem ønsker at være med?
Ulf R, Anders og Christina har dannet et udvalg. Marlene vil også gerne deltage.
Udvalget har snakket om at etablere en form for scene halvt ud i vandet.
Der skal dog være styr på den generelle vandstand inden dette foretages.
Men der er blevet snakket om at få etableret bær-buske, frugttræer m.m.
Udvalget holder løbende møder og planlægger.
Flemming har fået anbefalet en Have-arkitekt fra Roskilde, der kan komme ud og hjælpe med en plan for hvad der er godt og skidt. Hun koster ca. 10.000,- inkl. moms.
Flemming inviteres med til næste møde, hvor han kan komme med sine informationer.
- b. Næste Havedag er den 28. April.
Planlægningsudvalget for beplantning er obs på dette.

9. Fælles kalender for begivenheder v. Dan

Der er prøvet forskellige løsninger, for at skabe en fælles kalender, for kommende begivenheder i Vigersted, der samles på hjemmesiden vigersted.net
Det er ikke så nemt som det umiddelbart lyder, men nu er det lykkedes.

Dan står for kopiering og oprettelse af begivenheder på en "side", der er tilknyttet Lokarådets Facebook profil, hvorefter at disse bliver automatisk ført over på vigersted.net under begivenheder, og bliver pænt præsenteret med billede og beskrivelse, samt evt. link for tilmelding.

10. LokalNyt

Det blev drøftet hvordan vi fremadrettet skal få formuleret indlæg, og redigeret m.m.

Ulf D spurgte til om vi ikke kunne få ført deadline ind til LokalNyt, så vi har nogle datoer at forholde sig til.

11. PR

Pernille vil gerne melde sig, til at være med til at lave forskellige opslag til Vigersted gruppen. Betinna har også mulighed og vil også gerne hjælpe med at lave spændende opslag.

12. Kasserer

Flemming vil meget gerne have lov til at vi flytter bank, da gebyrerne simpelthen er for høje. Dette blev godkendt.

13. Helhedsplanen

Eksempler på arbejdsområder i nuværende valgperiode:

- a. Cykelsti til Roskildevej
- b. Energi fællesskab
- c. Begrænsning af vand-overløb til Søen.

14. Evt.

Jens' kone er kommet med et forslag om at etablere et fundraiser udvalg.

Betinna og Jens' kone, vil gerne se nærmere på, hvor man kan søge fonde, og hvad der kunne være interessant for Lokalrådet og andre Foreninger.

Ulf D. oplyste om at Ringsted Kommune har annonceret at udbyde et større stykke landbrugsjord omkring Vandværket, og hen langs med Humleorevej.

Med venlig hilsen
Dan Sharpe